
Zápis  
ze 17. zasedání Akademického senátu UHK dne 28. dubna 2010 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), PhDr. Ing. Karol Radocha (PdF), Kateřina 
Francová (SK za PdF) 
 
Mgr. Lenka Horáková (FF), 
Ing. Jaroslava Dittrichová, Ing. Karel Mls, Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF), 
 
Michal Munzar, Petr Rezek (SK za FF), 
Tomáš Juříček, Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Bc. Michaela Brabcová, Aleš Roubal, Filip Sedlák (SK za PdF). 
 
Omluveni: Mgr. Iva Bartošová (PdF), PhDr. Jan Mervart, Mgr. Jiří Štěpán, Mgr. 
Václav Maněna (FF), Vítězslav Louda, Martina Týblová (SK za FF). 
 
Hosté: Jeho Magnificence doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor, PhDr. Dana 
Musilová, CSc., prorektorka pro vnitřní záležitosti, PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka pro strategii a rozvoj, prof. PhDr. RNDr. Antonín Slabý, CSc., prorektor 
pro tvůrčí činnost a vnější vztahy, Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK, doc. RNDr. 
Petra Poulová, Ph.D., proděkanka FIM, doc. RNDr. Pavel Heřman, Dr., proděkan 
PdF, Ing. Edita Krejčová, ředitelka VŠ kolejí.  
 
Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
 
Program zasedání byl navržen následovně: 

 
1. Aktuální informace rektora doc. RNDr. Josefa Hynka, MBA, Ph.D. 

ke strukturalizaci univerzity 
2. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2009 (předkládá rektor doc. RNDr. 

Josef Hynek, MBA, Ph.D., uvede PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka UHK)  

3. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2009 (předkládá rektor doc. RNDr. 
Josef Hynek, MBA, Ph.D., uvede Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK)  

4. Změna Statutu UHK (předkládá rektor doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 
uvede PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka UHK)  

5. Stipendijní řád UHK (předkládá rektor doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 
uvede PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka UHK)  

6. Disciplinární řád UHK (předkládá rektor doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, 
Ph.D., uvede PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka UHK) 

7. Úprava kolejného (předkládá Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK) 
8. Volební a jednací řád AS UHK, informace o novelizaci (předkládá JUDr. 

Miroslav Mitlöhner, CSc.) 
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9. Návrh změn funkcionality ID karet studentů UHK (předkládá PaedDr. Monika 
Žumárová, Ph.D., prorektorka UHK) 

10.  Různé 
 
Doc. Gavalcová upozornila na to, že body 4, 5, 6 předkladatel stáhl a jejich 
projednání se odkládá na zasedání AS UHK v květnu nebo červnu 2010. Doc. 
Gavalcová vznesla dotaz na doplnění nebo změnu pořadí projednávání jednotlivých 
zbylých bodů s posunutím číslování. Nikdo z přítomných senátorů nevyjádřil 
nesouhlas. 
 
Bod 1. Aktuální informace rektora doc. RNDr. Josefa Hynka, MBA, Ph.D. 
ke strukturalizaci univerzity 
 
V úvodu doc. Gavalcová uvedla, že dne 19. 2. 2010 podala UHK žádost Akreditační 
komisi o stanovisko AK ke zřízení Přírodovědecké fakulty UHK; tento materiál  
obdrželi senátoři elektronickou formou jako  přílohu k pozvánce. Žádost uvádí 
zásadní důvody záměru UHK restrukturalizovat PdF UHK, podává podstatné 
informace o orientaci budoucí fakulty, o studijních programech, o zaměření vědecké 
a výzkumné činnosti, o materiálním a prostorovém zabezpečení. Věnuje se také vlivu 
restrukturalizace na PdF UK a v důsledku na celou UHK, koncepční podpoře vedení 
UHK nové fakultě i podpoře odpovídajících orgánů univerzity a fakult včetně orgánů 
akademické samosprávy.  
 
Dopisem ze dne 16. 4. 2010 oznamuje AK projednání žádosti UHK o stanovisko 
ke zřízení Přírodovědecké fakulty a AK přijala podle zákona závěry: 
 
1) Vyjádřila souhlas se zřízením Přírodovědecké fakulty UHK, 
2) V případě zřízení souhlasí s akreditací 3 uvedených studijních programů a jejich 

oborů pro tuto fakultu.  
 

UHK se v tomto snažení dostalo podpory institucí města i Královéhradeckého kraje.  
Lze to považovat za uznání postavení UHK jako vzdělávací a vědecké instituce, ale 
je to také projev zhodnocení, jak univerzita naplňuje svoji třetí roli, tam nelze 
aplikovat  ryze kvantitativní kritéria. 
 
Informace podal rektor doc. Hynek. Informoval přítomné senátory o stanovisku 
Akreditační komise, která zasedala dne 13. 4. 2010 a k žádosti Univerzity Hradec 
Králové o zřízení Přírodovědecké fakulty vydala souhlasné stanovisko. Pan rektor 
poděkoval celému týmu lidí podílejícímu se na přípravě vzniku nové fakulty 
a připomněl i podporu města, kraje, ale i děkanů lékařské fakulty a farmaceutické 
fakulty UK. Dále doc. Hynek popsal kroky, které jsou nezbytné ke zřízení PřF UHK 
od 1. 9. 2010. Na návrh pana doc. Jehličky, děkana PdF, pověří rektor od 1. 5. 2010 
pana prof. Vybírala koordinací kroků vedoucích ke zřízení PřF. Prof. Vybíral má 
bohaté zkušenosti z procesu přípravy FF UHK a nyní navíc bude rektor prosazovat 
sepsání transformační smlouvy, která jasně popíše dělení i budoucí vzájemné 
závazky PdF a PřF. Tuto smlouvu již připravila paní tajemnice PdF, po připomínkách 
ji doc. Jehlička předloží AS PdF a následně bude předložena k projednání i AS UHK. 
Aby mohla PřF UHK vzniknout k 1. 9. 2010, je nutné, aby AS UHK učinil příslušné 
rozhodnutí o zřízení fakulty ve druhé polovině května či v červnu. Doc. Hynek 
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v závěru upozornil, že cílovým stavem UHK je mít pět fakult – i fakultu sociální práce. 
Na tomto záměru se dále pracuje a zvažuje se možnost založení univerzitního ústavu 
sociální práce, který by se po cca dvou až třech letech mohl přeměnit na fakultu. 
 
Poté byla otevřena diskuse: 
 
Dr. Kühnová se dotázala, zda akreditovat matematiku bude ještě stávající 
Pedagogická fakulta? 
Dr. Žumárová odpověděla, že v transformační smlouvě (uzavřené mezi PdF a PřF) 
bude akreditace ošetřena. 
Doc. Hynek uvedl, že se domnívá, ze žádosti o akreditaci budou podány již z PřF, ale 
toto je věc, která se musí dořešit s Akreditační komisí.  
 
Důsledky pro AS UHK: AS UHK bude podle zákona rozhodovat o zřízení fakulty 
a bude se o tom usnášet na svém zasedání následně po zasedání AS PdF, možnost 
je 19. 5. 2010. PřF vznikne oddělením od PdF. AS UHK vezme na vědomí také 
transformační smlouvu. Po ustavení akademické obce PřF UHK bude AS UHK 
schvalovat vnitřní předpisy nové fakulty: statut, volební a jednací řád akademického 
senátu, aby bylo možné provést volby do AS fakulty a poté volit děkana.  
 
Doc. Gavalcová jménem AS UHK poděkovala p. rektorovi za informace, k  tomuto 
bodu bude formulováno usnesení. 
 
Bod 2. Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2009 (předkládá rektor doc. RNDr. 
Josef Hynek, MBA, Ph.D., uvede PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka 
UHK)  
 
Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2009 předkládá AS UHK rektor UHK doc. 
Hynek, uvede ji prorektorka pro strategii a rozvoj dr. Monika Žumárová. Text výroční 
zprávy (VZ) obdrželi senátoři v elektronické podobě pro připomínkování. Povinnost 
zpracovat VZ plyne vysokým školám na základě §21 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb. 
o vysokých školách, a to ve struktuře požadované MŠMT.  
 
VZ o činnosti UHK za rok 2009 bude předložena jednání kolegia rektora UHK dne 
12. května 2010; byla předložena také Správní radě UHK k elektronickému vyjádření 
(podle §15 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách se požaduje 
vyjádření Správní rady UHK k VZ), Správní rada o ní aktuálně jedná. 
  
Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2009 podává především úplným způsobem 
přehled o struktuře UHK, o složení jednotlivých orgánů univerzity a jednotlivých fakult 
a zabývá se všemi činnostmi UHK plynoucími z role UHK za toto období, zejména 
akademickými činnostmi včetně hlediska jejich excelence a kvality, dále kvalitou 
a kulturou akademického života, procesu internacionalizace, zajišťování kvality 
činností a obecně aktuálním naplňováním činností vedoucích k rozvoji UHK.  
 
Doc. Gavalcová požádala dr. Žumárovou o uvedení výroční zprávy a o sdělení 
podstatných skutečností obsažených ve VZ.   
 
Dr. Žumárová uvedla, že UHK předkládá jiné pojetí Výroční zprávy UHK vzhledem 
k zavádění prvků jednotného vizuálního stylu. Je kratší, formulace zachycují všechny 
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nejdůležitější činnosti, formalizované také do přehledných tabulek. Doplněny byly 
především tabulky, přehledy o nově akreditovaných programech, kurzy, počty 
přihlášek, struktura zaměstnanců či přehledy o mobilitách studentů a zaměstnanců. 
 
Termíny květnových zasedání pro projednání VZ jsou: kolegium rektora – 12. 5. 
2010, Vědecká rada UHK – 26. 5. 2010, Správní rada UHK projednává 
korespondenčně – do konce května se zasedání SR UHK pravděpodobně 
neuskuteční. 
             
K VZ byla otevřena diskuse: 
 
Dr. Mitlőhner upozorňuje na rozdílnost ve formulacích bilaterálních smluv, kde názvy 
některých partnerských vysokých škol jsou uvedeny v angličtině a některé v češtině. 
Dr. Žumárová uvádí, že neexistuje k tomu žádný závazný předpis formátu nebo 
jazyka.  
 
Po ukončení diskuse přistoupil AS UHK ke schvalování VZ o činnosti UHK za rok 
2009 hlasováním; tato povinnost plyne AS UHK ze zákona, §9. Doc. Gavalcová 
ve smyslu VJŘ AS UHK navrhla hlasování jako veřejné. V okamžiku hlasování bylo 
v jednací místnosti přítomno 18 senátorů. 
 
Hlasováno: pro 18, proti 0, zdržel se 0.  
 
Výroční zpráva o činnosti UHK za rok 2009 ve znění předloženém rektorem 
UHK byla schválena.  
 
Bod 3. Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2009 (předkládá rektor doc. 
RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., uvede Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK).  
 
Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 2009 předkládá rektor doc. Hynek 
prostřednictvím kvestora Ing. Stanislava Klika. Výroční zprávu o hospodaření UHK za 
rok 2009 obdrželi senátoři v elektronické podobě, kvestor jako sestavovatel 
postupoval podle metodiky MŠMT. Povinnost zpracovat výroční zprávu 
o hospodaření rovněž plyne vysokým školám z §21 odst. 2 zákona č. 111/1998 Sb. 
o vysokých školách; při jejím vyhotovení byla respektována předepsaná struktura 
a údaje seskupené do tabulek.  
 
Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2009 bude předložena kolegiu rektora 
UHK dne 12. 5. 2010. Výroční zpráva UHK o hospodaření UHK za rok 2009 byla 
předložena také Správní radě UHK k elektronickému vyjádření, Správní rada UHK se 
zabývá VZ podle §15 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, 
stanovisko předloží korespondenční formou. VZ o hospodaření za rok 2009 
projednávala také Ekonomická komise AS UHK na svém zasedání dne 23. 4. 2010. 
 
Doc. Gavalcová předala slovo Ing. Klikovi, kvestor podal krátký výklad o struktuře 
a vynaložení finančních prostředků. 
  
Ing. Klik uvedl, že Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2009 prochází stejným 
schvalovacím režimem jako Výroční zpráva o činnosti UHK, byla zpracována 
v odpovídajícím formátu. S ohledem na termín zasedání AS UHK dochází ještě 
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k drobným úpravám obsahu a formátu zprávy. Pokud jde o výsledky hospodaření 
UHK za rok 2009, UHK se podařilo převést celkem 13 mil. Kč ze zůstatku příspěvku 
do fondu provozních prostředků; další 3 mil. činí hospodářský výsledek, jenž bude 
po zdanění daní z příjmů převeden do fondů (konkrétně do FRIM  a FO). Tyto 
prostředky univerzita potřebuje jednak na zajištění se pro příští finančně velmi 
omezené roky, jakož i pro spolufinancování výstavby nového objektu.  
 
Poté byla otevřena diskuse:  
 
T. Juříček se v kontextu vrácené dotace na stravování zahraničních studentů dotázal, 
jakým způsobem a zda dostatečně byli zahraniční studenti informováni o možnosti 
stravování. 
 
Ing. Klik objasnil, že se jedná přibližně o 14 studentů FIMu (vládní stipendisté). 
Uvedl, že na toto téma opakovaně hovořil s Mgr. Pešákovou, vedoucí studijního odd. 
FIM, Ing. Šrámkovou, tajemnicí FIM i referentkami sekretariátu děkana FIM 
pro zahraniční studium, které se studenty komunikovaly. I přesto nebylo žádné jídlo 
několik let dozadu vyčerpáno. Z tohoto důvodu univerzita letos o tuto dotaci 
nepožádala. Zásadním problémem jsou jiné návyky studentů z geograficky poměrně 
vzdálených, tudíž i kulturně odlišných zemí. 
 
Doc. Gavalcová upozornila, že předmětem jednání Ekonomické komise dne 23. 4. 
2010 byla též VZ o hospodaření a požádala Ing. Dittrichovou o stručné stanovisko 
komise. 
  
Ing. Dittrichová uvedla, že Ekonomická komise v zápise konstatuje, že Výroční 
zpráva o hospodaření odpovídá struktuře požadované MŠMT. 
 
Po uzavření diskuse následovalo hlasování - podle zákona, §9 odst. 1 písm. d) 
zákona č. 111/1998 Sb. AS UHK schvaluje VZ o hospodaření. Hlasování bylo podle 
VJŘ AS UHK navržené jako veřejné.  
 
Počet přítomných členů AS UHK byl v okamžiku hlasování 18.  
 
Hlasováno: pro 18, proti 0, zdržel se 0.  
 
Výroční zpráva o hospodaření UHK za rok 2009 ve znění předloženém doc. 
RNDr. Josefem Hynkem, Ph.D., MBA, rektorem UHK, byla schválena.  
 
 
Bod 4. Úprava kolejného (předkládá Ing. Stanislav Klik, Ph.D., kvestor UHK) 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že úpravu předkládá kvestor, materiály byly rozeslány 
elektronicky. Uskutečnilo se jednání EK 23. 4. 2010 svolané na podnět studentů, 
přítomni 4 studenti (2 členové EK, 2 hosté, ale všichni studenti z FIM), zápis je 
k dispozici, návrh obsahoval dvě varianty označené jako 1, 2. Na jednání EK AS 
UHK došlo shodně k preferenci varianty 1, informace podá předsedkyně Ing. 
Dittrichová. Doc. Gavalcová vyzvala pana kvestora k podání informací. 
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Ing. Klik uvedl důvody pro návrh na úpravu kolejného: v roce 2007, kdy AS UHK 
schválil poslední změnu kolejného, byla schválena denní cena vč. tehdy 5% sazby 
DPH. V roce 2008 a 2009 však DPH vzrostla na 9% a v roce 2010 již činí 10%. 
Koleje UHK reálně v minulých letech snižovaly své výnosy, neboť z nich odváděly 
vyšší DPH (v letech 2008 a 2009 činí tento výpadek asi 680 tis.; pro rok 2010 by však 
činil již cca 860 tis.). Důvodem tedy rozhodně není potřeba finančně doplnit rozpočet 
kolejí popř. zajistit prostředky na pokračování v rekonstrukci a opravách vchodů. 
Návrh je namířen primárně do budoucna a jeho hlavním cílem je oddělení 
schváleného denního kolejného od sazby DPH.  
 
O návrhu a jeho alternativě jednala EK AS UHK s rozšířeným zastoupením členů SK 
AS UHK i AS fakult. Výsledkem jejího jednání je doporučení přijetí tzv. varianty 1, 
spočívající v tom, že pro výpočet kolejného bude použita jeho schválená výše bez 
DPH (od kolejného tedy bude odečtena tehdy platná sazba 5%) a k výsledné částce 
bude přidáno 10% DPH. Denní cena kolejného bez DPH je tak navržena ve výši:  
 
V. Nejedlého - 50 Kč 
2-lůžkový pokoj s kabelovým připojením na Internet – 83 Kč 
2-lůžkový pokoj s WIFI – 75 Kč 
3-lůžkový pokoj s kabelovým připojením na Internet – 75 Kč 
3-lůžkový pokoj s WIFI – 69 Kč. 
 
K těmto cenám bude připočtena aktuálně platná sazba DPH.  
 
Ing. Dittrichová uvedla, že jednání Ekonomické komise se konalo 23. 4. 2010 
a studenti se dotazovali např. na cenu kolejného v závislosti na druhu  připojení 
k internetu na VŠ kolejích, na vytíženost ubytování nebo zda zisk z kolejného 
připadne do rozpočtu kolejím. V závěru se Ekonomická komise usnesla na preferenci 
a doporučení Akademickému senátu UHK varianty č. 1. 
 
K bodu byla otevřena diskuse: 
 
Doc. Gavalcová se dotázala, jakým způsobem budou informování o změně kolejného 
studenti. 
 
Ing. Klik odpovídá, že úprava kolejného bude vyvěšena na nástěnkách; v případě, že 
dojde ke schválení, vstoupí v platnost od 1. 9. 2010. Dále kvestor plánuje informovat 
prostřednictvím Internetových stránek UHK i kolejí a Zpravodaje UHK.  
 
T. Juříček se dotázal, zda to znamená, že po rekonstrukci vchodu do budovy kolejí 
se ceny zvýší a jestli není zbytečně nákladné vracet se ke kabelovému připojení, 
když by stačila WIFI, v případě, že WIFI je stabilní. 
 
Ing. Klik odpověděl, že WIFI funguje ke spokojenosti všech, stabilním cílem je však 
mít strukturovanou kabeláž pro internet všude, rovněž poptávka studentů po bytech 
na vchodech se strukturovanou kabeláží tomu odpovídá.  
 
Úprava výše kolejného se schvalovala v AS UHK i v minulých obdobích, podle 
Volebního a jednacího řádu UHK jako rozhodnutí AS UHK. Podle VJŘ AS UHK bylo 
hlasování navržené jako veřejné.  
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Počet přítomných členů AS UHK byl v okamžiku hlasování 18.  
 
Hlasováno: pro 15, proti 3, zdržel se 0.  
 
Úprava kolejného platná od 1. 9. 2010 podle návrhu č. 1 předloženého materiálu 
kvestora Ing. Klika byla schválena. 
 
 
Bod 5. Volební a jednací řád AS UHK, informace o novelizaci (předkládá dr. 
Mitlohner) 
 
Doc. Gavalcová uvedla, že v průběhu aktuálního funkčního období AS UHK bylo 
postupně identifikováno několik důvodů na změnu stávajícího VJŘ AS UHK. 
Legislativní a mandátová komise AS UHK byla pověřena připravit analýzu stávajícího 
VJŘ AS UHK a navrhnout postup. Její předseda dr. Mitlöhner uvedl stručně věcný 
záměr dalšího postupu. Aktuální VJŘ AS UHK je z r. 2004, dr. Mitlöhner navrhuje 
provést zásadní revize buďto formou jeho novelizace nebo zpracovat nový 
dokument, spíš z těchto variant se jeví jako vhodnější varianta zpracování a přijetí 
zcela nového dokumentu. Je třeba, aby VJŘ zcela nově, ale v plném souladu se 
současným zněním zákona formuloval postavení AS UHK ve struktuře UHK. 
Navrhuje strukturu předpisu ve 4 částech:  
 

- úvodní ustanovení,  
- volební řád,  
- jednací řád  
- ustanovení přechodná a závěrečná.  

 
Předložil informace o zamýšleném záměru i z hlediska časového, dále je potřeba 
soustředit náměty, zpracovat 1. a 2. verzi k připomínkování a připravit dokument 
k předložení AS UHK. Dr. Mitlöhner navrhuje konkrétní harmonogram pro práci. 
 
Doc. Gavalcová poděkovala dr. Mitlöhnerovi a připojila další informace. Totální 
změnu považuje za nutnou, do VJŘ je potřebné zakomponovat mnohem víc 
podrobností, aby jednací a rozhodovací procedury akademického senátu byly 
proveditelné jednoznačně. S ohledem na zřízení PřF by bylo žádoucí mít nový VJŘ 
AS UHK k 1. 9. 2010, tudíž dát jeho návrh na projednání do AS UHK koncem června 
2010, přitom schvalování VJŘ AS UHK vyžaduje podle čl. 13, bod 6 souhlas nejméně 
2/3 všech členů AS UHK. Při tvorbě je možné uplatnit zkušenosti a formulace z VJŘ 
AS jiných VŠ, např. zejména z VŠE nebo z VUT. VJŘ by měl a mohl být mnohem 
modernější i podrobnější, pravidla jednání uvedená podrobně znamenají 
i jednoznačné definování odpovědností jednotlivých členů AS, vedou k hlubšímu 
uvědomění si postavení senátora. Je dále vhodné uvést např., že zákon neuvádí 
kvorum pro zvolitelnost senátora; zákon vyžaduje počet členů ve SK AS: min. 1/3, 
max. ½ (včetně) počtu všech senátorů, případná změna v počtu členů AK, SK AS 
UHK vyžaduje následně také úpravu ve Statutu UHK. Je přitom nutné časově 
postupovat v rámci funkčního období stávajícího AS UHK, které končí dnem 9. 1. 
2011 a podle VJŘ AS UHK volby musí být vyhlášeny nejpozději 45 dní před 
ukončením, tudíž nejpozději 23. 11. 2010. 
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K úvahám o počtech členů AS UHK doc. Gavalcová uvedla přehled počtů členů 
v AK, SK AS na některých VŠ: 
 
AS VUT: 17 + 9 = 26 (8 fakult) 
AS UPCE: 7 fakult, 6 + 2 = 8 z jedné fakulty, celkově  34 (z 2 malých fakult 2 členy) 
AS TUL: 7 fakult,  2 + 1 = 3 z jedné fakulty = 21 
AS MENDELU: 5 fakult, spolu 32 lidí, z toho 10 studentů 
AS UTB: 6 fakult, 4 + 2 = 6 z jedné fakulty = 36 
AS MUNI: 9 fakult, 3 + 2 = 5 z jedné fakulty = 45, 
AS VŠE: 6 fakult, 19 + 13 = 32 
ČVUT považuje 45 lidí v AS za neřiditelný orgán 
ZČU: 8 fakult, 4 + 2 = 6 x 8 z jedné fakulty = 48 lidí + 7 lidí ústavy = 55  
VŠB-TU Ostrava: 7 fakult, 3 + 2 = 5 lidí z jedné fakulty = 35 + 3 lidi ústavy = 38  
SU Opava: 3 fakulty, 2 ústavy, 13 + 9 = 22. 
 
Řešení by mělo být: nový VJŘ do konce 6/2010, s platností nejpozději od ledna 
2011, podle tohoto by byl ustaven nový AS UHK pro další funkční období. 
V současnosti se bude připravovat také VJŘ AS pro fakultu přírodovědeckou a je 
možná spolupráce při tvorbě obou dokumentů. 
 
Byla otevřena diskuse k volbám do AS UHK a také do AS PřF v kontextu stávajícího 
či nového VJŘ. 
 
Ing. Dittrichová upozornila na studenty-senátory, kteří v tomto semestru ukončí 
studium a nebudou již členy SK AS UHK. 
  
Dr. Mitlőhner navrhuje členy komise zabývající se vytvořením VJŘ AS UHK:  Mgr. 
Jan Hloušek, JUDr. Miroslav Mitlőhner, CSc., JUDr. Olga Sovová, Ph.D. a členy 
Legislativní a mandátové komise z řad studentů (tým: 3 právníci + Legislativní 
a mandátová komise AS UHK + doc. Gavalcová + V.Talášek).   
 
Doc. Hynek řekl, že si dovede představit, že se JVŘ nezmění nějak zásadně – ale 
jelikož připravujeme 5 fakult, bylo by vhodné uvažovat o počtu členů AS UHK v tomto 
kontextu.  
 
Poté proběhla diskuse k časovému rámci nutných prací a dosáhla se shoda 
na termínech: 
 
Soustředění a vyhodnocení námětů od jednotlivých členů AS UHK do 19.5. 
Zpracování 1. verze k připomínkám členů do 31.5. 
Konání semináře, povede dr. Mitlöhner, k  VJŘ AS UHK pro senátory dne 2.6. 
Vyhodnocení připomínek a příprava 2. verze do 10.6. 
Předložení návrhu VJŘ AS UHK k jednání AS UHK dne 23.6. 
 
Současně s předchozím doc. Gavalcová navrhla a senátoři schválili termín 
následujících zasedání AS UHK:  
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19. 5. 2010 ve 14,00 a 23. 6. 2010 v 13,30 (seminář k JVŘ AS UHK: 2. 6. 2010 jako 
mimořádné zasedání, místo a čas budou upřesněny, odpovídající účast nutná). 
 
K tomuto bodu bude formulováno usnesení. 
 
Bod 6. Návrh změn funkcionality ID karet studentů UHK (předkládá PaedDr. 
Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka UHK) 
 
PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., prorektorka UHK, přednesla iniciativu pracoviště 
IKM, kdy v rámci řešení projektu synchronizace dat na UHK (Synergonu) se navrhuje 
sjednocení pravidel pro blokaci karet, a to v podobě zavedení tzv. rychlo - výpůjček 
prezenčního fondu z univerzitní knihovny (tzv. zapůjčení titulů na víkend) 
pro studenty UHK a zavedení automatické blokace identifikačního průkazu osoby (do 
knihovny, vjezd na parkoviště, apod.), pokud dojde k  vygenerování 3. upomínky 
univerzitní knihovnou a pokud uživatel knihovny nevrátí do pondělí do 9:00 hodin 
publikaci zapůjčenou přes tzv. rychlo – výpůjčku. 
 
Diskuse:  
 
T. Juříček souhlasil s touto formou penalizování, jen čas vrácení rychlo - výpůjčky 
navrhuje do 10 hod., ne do 9 hod. Další motivací včasného vrácení knih by bylo 
zvýšení pokuty za nevrácení. 
V.Talášek se dotázal, jakým způsobem by byl student informován o zablokování 
karty. 
Dr. Žumárová uvedla, že informaci o důvodu blokace se držitel dozví v knihovně, 
na kontaktním místě IKM UHK i po přihlášení do portálu UHK. 
J. Šťovíček upozornil, že při tak nízkém penále se nevyplatí knihu koupit, ale půjčit 
a nevrátit. 
Doc. Hynek přislíbil výši pokut zjistit a uvést věc do pořádku. 
Dr. Žumárová navrhla další projednání a předložení návrhu změny funkcionality ID 
karet na dalším AS. 
 
AS UHK bere současný návrh na vědomí. 
 
Bod 8. Různé 
 
K. Francová oficiálně pozvala na neoficiální setkání spojené s malým občerstvením 
vedení univerzity i členy akademické senátu. Předběžný termín je 13. 5. 2010 
od 16,30 hod. před budovou OSV. 
 
Doc. Gavalcová informovala o aktuálním jednání předsednictva  RVŠ, záznam je 
na webu Rady VŠ, a o informaci podané na tomto předsednictvu o okolnostech 
odvolání rektora UTB ve Zlíně akademickým senátem této univerzity.  
 
Dále doc. Gavalcová upozornila na dlouhodobou neúčast Martiny Týblové, členky SK 
za FF, na zasedáních AS UHK a požádala SK AS UHK o vyřešení problému absencí 
zmíněné senátorky. 
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K. Francová potvrdila, že M. Týblová je stále členkou SK AS UHK, ale neúčastní se 
ani neoficiálních setkání SK AS UHK. I členové SK se s ní snaží spojit, ale 
bezvýsledně. Přislíbila, že tak učiní znovu.  
 
Další body do různého nebyly a v závěru jednání bylo formulováno usnesení.  
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 17. zasedání dne 28. dubna 2010 přijal 
usnesení: 
 
1. AS UHK se seznámil s písemným souhlasem AK o zřízení  Přírodovědecké 

fakulty UHK a se žádostí UHK adresovanou AK, která byla podkladem 
pro udělení tohoto souhlasu.  

2. AS UHK po projednání schvaluje Výroční zprávu o činnosti UHK za rok 2009 
ve znění předloženém doc. RNDr. Josefem Hynkem, MBA, Ph.D., rektorem 
UHK.  

3. AS UHK po projednání schvaluje Výroční zprávu o hospodaření UHK za rok 
2009 ve znění předloženém doc. RNDr. Josefem Hynkem, MBA, Ph.D., 
rektorem UHK.  

4. AS UHK ukládá Legislativní a mandátové komisi AS UHK, aby 
ve vymezeném čase vypracovala návrh VJŘ AS UHK a předložila ho 
k jednání AS UHK dne 23. 6. 2010. 

5. AS UHK schválil úpravu kolejného platnou od 1. 9. 2010 podle návrhu č. 1 
předloženého materiálu kvestora Ing. Klika.  

6. AS UHK vzal na vědomí návrh změny funkcionality ID karet studentů UHK. 
 

O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 18 členů AS UHK. 
 
Hlasováno: pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato. 
 

 
Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 19. 5. 2010, mimořádně 14,00h.,  

zasedací místnost rektorátu UHK.  
                                                                           
 
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
 
V Hradci Králové dne 28. 4. 2010                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
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